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ADJEKTIVA (ADJECTIVES) X ADVERBIA (ADVERBS) 

           
JAKÝ, JAKÁ, JAKÉ? - RYCHLÝ, RYCHLÁ, RYCHLÉ = quick 
(adjective)                            
To je rychlý vlak! To je rychlá tramvaj! To je rychlé auto!   
The ending of an adjective depends on the gender. 
 
JAK? - RYCHLE = quickly (adverb) 
Ten vlak jede moc rychle! Tramvaj jede rychle. A to auto jede taky 
rychle!  
Adverbs only have one form. 

 
KDO VYPADÁ DOBŘE? 
 

 
Iva: Podívej, není to Brad Pitt? 
Katka: Je! Páni! 
Iva: No jo, ale tváří se nějak 
kysele a znuděně... 
Katka: Hmm, ale vypadá dobře! 
Iva: Je nádhernej, viď? 
Katka: Je úžasnej a sladkej! 

 
*nádhernej, úžasnej, sladkej – colloquial forms, the correct forms would be „nádherný, úžasný, sladký“  
 
SLOVÍČKA 

 
rychlý, rychle – fast                                        
znuděný, znuděně - bored 
nádherný - gorgeous 
úžasný - amazing                         
nebezpečný  - dangerous 
dobrý – good                                                    
dobře -  well                                                    
pomalý – slow 
pomalu -  slowly                                              
Páni!  - Wow! 
šnek – a snail  
pavouk – a spider 
vypadat jako – to look like                                                             
blesk -  a lightning 
tvářit se kysele – to make wry faces  

 
KVÍZ  
 
Co je správně? 
 
1. Mám se (dobrý – dobře). 
2. Nepiju (teple – teplé) pivo. 
3. Ten internet je dneska (pomalu – pomalý) jako šnek.   
4. Venku mrzne, musíme se (teplý – teple) obléknout. 
5. Pozor, ten pavouk je moc (nebezpečný - nebezpečně)! 
6. To auto je (rychlé – rychle) jako blesk! 
 
KLÍČ: 1. dobře, 2. teplé, 3. pomalý, 4. teple, 5. nebezpečný, 
6. rychlé 


